
PROTOKÓŁ Nr IV/15 
  Z SESJI RADY GMINY OSTROWICE  

W DNIU  04.02.2015 r.  
 

Punkt 1. Otwarcie sesji, powitanie i stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Bany o godz. 1000 otworzył IV Sesję Rady Gminy 

 i po powitaniu Radnych, sołtysów i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności,  w Sesji  
uczestniczy  15 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – 
listy obecności radnych i sołtysów stanowią kolejno załączniki nr:  1, 2   do niniejszego protokołu. 
Ponadto w Sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Wacław Micewski i Skarbnik Gminy Krystyna Kamińska, 
Sekretarz Gminy Janina Januszkiewicz,  pracownicy Urzędu i mieszkańcy gminy m.in. członkowie 
Stowarzyszenia zwykłego „Mała Ojczyzna Arka II”. 

 
Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Planowany porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawiał się następująco:   

Porządek obrad IV Sesji był następujący: 
I. Otwarcie sesji, powitanie i stwierdzenie quorum. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
IV. Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami. 
V. Informacja z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
VI. Pytania i wnioski. 
VII. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
 i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Ostrowice; 
2) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Ostrowice;  
3) w sprawie wyznaczenia delegata Gminy Ostrowice  do Zgromadzenia Celowego Związku 
Gmin R – XXI z siedzibą w Nowogardzie; 
4) zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ostrowice; 
5) w sprawie przyjęcia planu pracy  Rady Gminy Ostrowice oraz planów pracy Komisji Rady 
Gminy Ostrowice na 2015  rok; 
6) w sprawie przyjęcia programu postępowania naprawczego; 
7) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z budżetu państwa. 

VIII. Wolne głosy, komunikaty. 
IX. Zamknięcie sesji. 
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Roman Bany poinformował, że protokoły z Sesji II, która odbyła się 18.12.2014 
r.  i III, która odbyła się 30.12.2014 r.  były dostępne w biurze Rady i Radni nie wnieśli zmian.  
Przesłane były również do Radnych pocztą elektroniczną. Radni w głosowaniu jawnym 15 głosami 
„za” na 15 Radnych uczestniczących w Sesji Radni przyjęli protokoły z Sesji II i III.  
   

 
Punkt 4. Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Wacław Micewski złożył następującą informację z działalności w okresie między sesjami. 

 

Wójt Gminy Wacław Micewski poinformował, że w okresie między sesjami miały miejsce następujące 

wydarzenia: 



- brał udział w spotkaniu opłatkowo – noworocznym z emerytami  w Ostrowicach; 

- uczestniczył w spotkaniu z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych O. T. Szczecin Panem 

Robertem Zborowskim odnośnie przekazania 2 działek w Szczytnikach i środków finansowych z 

Agencji na sfinansowanie  modernizacji sieci kanalizacyjnej  i wybudowania przydomowej 

oczyszczalni ścieków,  obsługującej po pegeerowskie budynki, obecnie wykupione przez naszych 

mieszkańców  

w miejscowości Szczytniki. Agencja deklarowała sfinansowanie budowy przydomowej oczyszczalni, 

problemem było sfinansowanie modernizacji sieci kanalizacyjnej, ale znaleziono formułę prawną, 

przy której Agencja będzie mogła sfinansować zarówno inwentaryzację tej sieci jak i jej modernizację. 

Problemem było to, że w ewidencji środków trwałych Agencji nie było tej sieci ale znaleziono formułę 

taką, że jeżeli PGR ponosił nakłady na budowanie tej sieci, to zgodnie z kodeksem cywilnym i 

orzeczeniami sądu najwyższego Agencja to następca prawny sieci, w związku z tym, mając tytuł 

prawny, może ponieść nakłady na jej modernizację w tej chwili ANR przygotowuje dokumenty na 

przekazanie nieruchomości oraz umowy na sfinansowanie modernizacji tych urządzeń 

infrastrukturalnych; Druga sprawa, która była tematem spotkania to dofinansowanie Muzeum PGR w 

Bolegorzynie oraz dofinansowanie budowy placu zabaw  w Przytoniu, wniosek na piśmie został 

przekazany i oczekujemy na odpowiedź;  

- odbyło się spotkanie ze Starostą Powiatu Drawskiego odnośnie pomocy dla Gminy Ostrowice,  

omawiano wiele tematów, najważniejsze to: pomoc powiatu przy termomodernizacji budynku 

Urzędu Gminy Ostrowice przy realizacji koncepcji budowy ogniw fotowoltaicznych na budynkach 

użyteczności publicznej; w tej sprawie umówionej jest spotkanie z prezesem NFOŚ w Szczecinie; nie 

posiadamy środków własnych na inwestycje a przedsięwzięcia te są ważne i generujące korzyści dla 

nas; wystąpiliśmy również o pomoc do starostwa przy budowie zatoczki autobusowej w 

Smołdzęcinie, bo jest to droga powiatowa; Pan Starosta obiecał, że z Dyrektorem ZDP nad tym 

problemem się pochyli; omawiano kwestię przekazania drewna opałowego, pozyskanego przy 

wycince drzew przy drogach powiatowych do budynków użyteczności publicznej, starosta obiecał, że 

jest szansa, że będzie to pozytywnie załatwione; również jest szansa na pomoc starostwa w 

organizacji zajęć pozalekcyjnych dla szkół w Ostrowicach i w Nowym Worowie; wstępna deklaracja 

jest taka, że starostwo będzie chciało wykorzystać tą koncepcję do promowania własnych szkół 

ponadgimnazjalnych; nauczyciele w porozumieniu z naszymi dyrektorami zorganizują zajęcia, które 

zachęcą do nauki w szkołach naszego powiatu, czekamy na szczegółową propozycję starostwa; 

również zajęcia artystyczne, rekreacyjne, ogólnorozwojowe na świetlicach czy na orliku - padła 

propozycja różnych rozwiązań starosta obiecał, że się zainteresuje tematem;  

- w tym roku przypada na Gminę Ostrowice organizacja dożynek powiatowych; na gminę, będącą 

gospodarzem przypadają duże koszty finansowe, w związku z tym Pan Wójt  prosił starostę, żeby ze 

względu na trudną sytuację finansową gminy, powiat dużą część tych kosztów pokrył. Pan Wójt 

wystąpił również do starostwa i Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w sprawie organizacji staży i 

robót publicznych, aby zwolnic gminę z obowiązku zobowiązania czyli zatrudnienia z własnych 

funduszy. W przyszłym tygodniu szczegóły będą omawiane.  

- uczestniczył w spotkaniu Zarządu Ochotniczych Straży Pożarnych ustalano  harmonogram i plany 

pracy na 2015 r.; 

- odbyła się sesja Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego, na której zatwierdzono budżet. 

Generalne ustalenie jest takie, aby w budżecie nie podejmować nowych zobowiązań. Związek nie 

będzie  realizował zadań, związanych z zaciąganiem zobowiązań, może pomóc przygotować wnioski 



ale umowy każdy będzie musiał sam podpisywać ze względu na wskaźniki z ustawy o finansach 

publicznych. 

- uczestniczył w konferencji podsumowującej inicjatywę  LEADER, w której uczestniczyły również Pani 

Radna Halina  Radlińska oraz Pani Radna Bożena Kulicz jako przedstawiciele beneficjentów  czyli 

organizacji i instytucji. Konferencja miała na celu podsumowanie realizowanych projektów, zarysy 

planów na przyszłość, bo środki się skończyły, a szczegółowych zasad jeszcze nie ma. 

- nawiązaliśmy kontakt z firmą „Proenergetyka” zajmującą się pionowymi siłowniami wiatrowymi,  

szczegółowe dane techniczne, kwestie badań hałasu, dane techniczne zostaną przekazane 

projektantom studium, aby te kwestie uwzględnili;  

- brał udział w pracach rady gminy.  

 

Punkt 5. Informacja z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
 

Przewodniczący Rady Roman Bany poinformował, że w okresie między sesjami odbyły się 

następujące posiedzenia Komisji stałych Rady Gminy: 

1. Posiedzenie Komisji Rewizyjnej – 09.01.2015 r.  

2. Posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia – 02.02.2015 r.  

3. Posiedzenie Komisji Budżetowo – Gospodarczej – 02.02.2015 r. 

4. Posiedzenie Komisji Rewizyjnej – 03.02.2015 r. 

 

Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Zbigniewa 

Puchalskiego o złożenie informacji na temat posiedzeń Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Puchalski poinformował, że Komisja Rewizyjna 

 w okresie między sesjami obradowała dwukrotnie. Na pierwszym posiedzeniu w dniu    09.01.2015 r. 

byli obecni wszyscy członkowie Komisji oraz Radny Andrzej Szynal, który złożył akces do Komisji 

Rewizyjnej.  Komisja dokonała wyboru zastępcy Przewodniczącego Komisji – została wybrana  Radna 

Renata Perenc. Komisja opracowała plan pracy. W punkcie sprawy bieżące zapoznano się z pismem 

Pana (dane osobowe - anonimizacja), wysłuchano wyjaśnień Pana Wójta, sprawdzono dokumentację 

i wysłuchano pracownika merytorycznego oraz  opracowano odpowiedź dla Pana  (dane osobowe - 

anonimizacja) – skierowano do niego odpowiedź pisemną. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Puchalski poinformował, że Komisja Rewizyjna 

odbyła również posiedzenie w dniu  03.02.2015 r. na którym: 

1. Omówiono projekty uchwał na sesję. 

2. Omówiono kwestę budowy farm wiatrowych: ustalono, że plany dotyczące budowy wiatraków 

opierać się będą na opinii ekspertów, na badaniach naukowych. Dokonane będą również 

szczegółowe analizy lokalizacji poszczególnych wiatraków.  

3. Komisja odniosła się do apelu Pana Bronisława Secha, dotyczącego farm wiatrowych: Komisja 

stwierdziła, że zapoznała się zarówno z pismem jak i materiałem załączonym do niego, jednakże nie 

będzie ustosunkowywać się do sformułowanych w nim aspektów w chwili obecnej, ponieważ decyzja 

o budowie wiatraków jeszcze nie została podjęta, szczegóły dotyczące rodzaju turbin wiatrowych 

oraz ich lokalizacja wynikająca  z monitoringu przelotu ptaków jeszcze nie były przedmiotem analizy 

Komisji. W odpowiednim czasie na odpowiednim etapie realizacji zamierzeń gminy będzie ten temat 



wnikliwie rozpatrywany – obiektywnie, z zachowaniem zasad wymaganych przepisami prawa i w 

oparciu o opinie biegłych, badania naukowe i analizy.  

4.  Przedstawiono odpowiedź Pani Agnieszki Zarzecznej na wniosek sołtysa Sołectwa Płocie Pani  

Anny Opala, zgłaszany na sesjach, dotyczący przeniesienia punktu świetlnego usytuowanego obok 

posesji Pani Zarzecznej.  

5. Komisja zapoznała się z kolejną korespondencją kierowaną do Komisji Rewizyjnej oraz 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przez mieszkańca gminy Pana (dane osobowe – anonimizacja). 

Ustalono, że zostanie skierowane zaproszenie do Pana (dane osobowe – anonimizacja) z prośbą 

 o przybycie na posiedzenie Komisji Rewizyjnej, przedstawienie swoich problemów, swojej sprawy, 

aby  wypracować konstruktywne stanowisko  w celu rozwiązania konfliktu.  

 

  

Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił Przewodniczącą Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia Panią  

Marlenę Grabowską o złożenie informacji na temat posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia Pani  Marlena Grabowska złożyła następującą 

informację z posiedzenia Komisji Kultury Oświaty i Zdrowia, które odbyło się  w dniu 02.02.2015 r.:  

1. Omówiono projekty uchwał na sesję. 

2. Opracowano plan pracy komisji. 

3. Komisja zapoznała się z korespondencją kierowaną do Komisji Kultury Oświaty i Zdrowia:  wpłynął 

wniosek Wójta Gminy, złożony na koniec kadencji poprzedniej Rady i w związku z tym przeniesiony 

na kadencję obecną. Wniosek dotyczył zaopiniowania przez Komisję pisma Pana Mieczysława  Darnaś  

w sprawie sprzedaży na jego rzecz nieruchomości (działek), będących własnością gminy, 

sąsiadujących z nieruchomością Pana Mieczysława Darnaś oraz ze szkołą w Ostrowicach. Komisja 

zapoznała się szczegółowo z dokumentacją. Opinia Komisji odnośnie sprzedaży przez Gminę 

wnioskowanych działek na rzecz Pana Mieczysława Darnaś jest negatywna.  

4. Zapoznano się ze stanowiskiem Pani Agnieszki Zarzecznej w odpowiedzi na wniosek sołtysa 

Sołectwa Płocie Pani  Anny Opala, dotyczący przeniesienia punktu świetlnego, który znajduje się obok 

posesji Pani Agnieszki Zarzecznej.  

5. Wybrano zastępcę Przewodniczącej Komisji. Funkcję tę pełni Radny  Paweł Mroczek.  

6. Komisja otrzymała przed posiedzeniem apel Pana Bronisław Secha, dotyczący farm wiatrowych. 

Komisja nie zajęła stanowiska w tej sprawie. Przyjęto do wiadomości stanowisko mieszkańca gminy 

 w tej sprawie. 

7.  Poruszono również sprawy bieżące: problem szczepienia psów oraz kwestię utrzymania czystości 

 i porządku po okresie zimowym. 

 

Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowo - Gospodarczej 

Pana  Andrzeja Bielawskiego o złożenie informacji na temat posiedzenia Komisji Budżetowo - 

Gospodarczej. 

 

Przewodniczącego Komisji Budżetowo - Gospodarczej Pana  Andrzeja Bielawskiego złożył następującą 

informację z posiedzenia Komisji Budżetowo - Gospodarczej w dniu 02.02.2015 r.: 

1. Omówiono projekty uchwał na sesję; 

2. Opracowano plan pracy Komisji; 

3. Wybrano zastępcę Przewodniczącego Komisji. Funkcję tę pełni Radna Jolanta Okoń.  



4. Komisja w toku posiedzenia wypracowała następujące wnioski:   

- Wniosek o zapraszanie na sesję dzielnicowego z prośbą o uczestnictwo w sesji.  

- Wniosek o przeprowadzenie kontroli wykonania obowiązkowych szczepień psów. Kontrola ma 

zostać przeprowadzona przez Strażnika Gminnego. 

- Wniosek o zorganizowanie wizyty Wójta Gminy, Przewodniczącego Komisji oraz Przewodniczącego 

Rady u największych lokalnych przedsiębiorców w terminie maj/czerwiec.  

- W związku z tym, że Stowarzyszenie Muzeum PGR w Bolegorzynie funkcjonuje na majątku gminy 

Komisja wnioskuje o przedstawienie przez Stowarzyszenie dokumentów programowych  i informacji 

na temat działalności gospodarczo - finansowej Muzeum. Zasadne jest zweryfikowanie zarówno 

nakładów finansowych gminy jaki i możliwości samodzielnego funkcjonowania Muzeum.  

- Odczytano pismo Pani Agnieszki Zarzecznej, dotyczące wniosku sołtysa Sołectwa Płocie Pani  Anny 

Opala w sprawie przeniesienia punktu świetlnego, który znajduje się obok posesji Pani Agnieszki 

Zarzecznej.  

5. Komisja  otrzymała apel Pana Bronisława Secha, dotyczący farm wiatrowych.  

6.  Poruszono również sprawy bieżące: problem szczepienia psów oraz kwestię oświetlenia  

w miejscowościach (gaśnięcia i zapalania lamp oświetlenia ulicznego).   

 

 

Punkt 6. Pytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Roman Bany poinformował, że pełni cotygodniowy dyżur w sprawie skarg 

 i wniosków na zmianę z Wiceprzewodniczącym Rady Panem Janem Błachuta w każdy czwartek od 

godz. 1500 do godz. 1630 w Urzędzie Gminy Ostrowice. 

 

Pani Anna Opala sołtys sołectwa Płocie powiedziała, że dziękuje Radnym, że się zajęli lampami ale 

największy problem to brak drogi do Państwa  Milczarek i tabliczki do posesji. Czy któraś Komisja się 

odniosła? Trzy komisje odniosły się do lampy, bo Pani Zarzeczna odpisała, a już nie chodziło o to, żeby 

przenosić lampę. Postawcie piątą lampę, w końcu gmina jest taka bogata, to może postawić, a droga 

jest cały czas nieprzejezdna, w ogóle tam drogi nie ma i znowu komisja była, był protokół i nie ma nic 

Pan Bronisław Sech stwierdził, że poruszy na początek  kilka spraw formalnych. Zwracając się do 

Przewodniczącego Rady,  stwierdził, że chodzi o zastosowanie zasad, które obowiązują  

w demokratycznym państwie prawa, stwierdził, że Przewodniczący  nie przywitał mieszkańców. Inna  

uwaga formalna: apel jest nie Bronka Secha tylko Przewodniczącego Stowarzyszenia „Mała ojczyzna- 

Arka II” i byłby wdzięczny, gdyby rozdano dokumenty opozycji.  Ludzie dostali już którąś wersję 

programu naprawczego a chciałby się z nim zapoznać, dajemy opozycji prawo wglądu. Stwierdził, że 

składa na ręce protokolantki pytania, bo szkoda czasu i egzemplarz dla Przewodniczącego. Chciałby, 

żeby Radni traktowali to poważnie. 

Przewodniczący Rady Roman Bany  poinformował, że na jedno pytanie odpowie już w tej chwili:  

przywitał mieszkańców Gminy Ostrowice, nie będzie witał indywidualnie. 

Radna Halina Radlińska poinformowała, że jako Przewodnicząca Koła Emerytów organizuje w dniu 

16 lutego o godz.  1600 spotkanie  z dietetykiem  - osobą kompetentną od spraw otyłości, chorób 



serca. Zainteresowanych zaprasza na spotkanie, które jest  nieodpłatne  w świetlicy w Nowym 

Worowie.  

 

Punkt 7.Podjęcie uchwał. 

 

1) uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych Gminy Ostrowice;  

 

Projekt uchwały przedstawiła  Pani Janina Januszkiewicz Sekretarz  Gminy.   
 
Uchwała Nr IV/16/15 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych Gminy Ostrowice; 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 15 głosami „za” na 15 Radnych uczestniczących w Sesji Rada podjęła 

przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Stanowi 

ona załącznik do niniejszego protokołu.  

 
2) uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Ostrowice; 
 

Projekt uchwały przedstawiła  Pani Janina Januszkiewicz Sekretarz  Gminy.   
 
Uchwała Nr IV/17/15 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
Gminy Ostrowice; 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 15 głosami „za” na 15 Radnych uczestniczących w Sesji Rada podjęła 

przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Stanowi 

ona załącznik do niniejszego protokołu.  

 
3)  uchwała w sprawie wyznaczenia delegata Gminy Ostrowice  do Zgromadzenia Celowego 

Związku Gmin R – XXI z siedzibą w Nowogardzie 
 

Przewodniczący Rady Roman Bany zapytał czy Pani Halina Radlińska Radna Rady Gminy Ostrowice, 
pełniąca dotychczas funkcję delegata Gminy do Zgromadzenia Związku R-XXI, wyraża zgodę na dalsze 
pełnienie tej funkcji. 
Radna Halina Radlińska nie wyraziła zgody. 
Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił o zgłaszanie propozycji – kandydatur na Delegata. Radna 
Renata Perenc zgłosiła chęć uczestnictwa w Związku jako delegat. Nie zgłoszono innych kandydatur 
ani uwag do zgłoszonej propozycji. 
 
Projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Rady Roman Bany.   
 



Uchwała Nr IV/18/15 w sprawie wyznaczenia delegata Gminy Ostrowice  do Zgromadzenia 
Celowego Związku Gmin R – XXI z siedzibą w Nowogardzie 

 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 15 głosami „za” na 15 Radnych uczestniczących w Sesji Rada podjęła 

przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Stanowi 

ona załącznik do niniejszego protokołu.  

 
 

4)  uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Ostrowice 

 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Roman Bany.   

 
Uchwała Nr IV/19/15 zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Ostrowice 

 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 15 głosami „za” na 15 Radnych uczestniczących w Sesji Rada podjęła 

przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Stanowi 

ona załącznik do niniejszego protokołu.  

 
5)  uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy  Rady Gminy Ostrowice oraz planów pracy Komisji 

Rady Gminy Ostrowice na 2015  rok; 

 
 

Projekt uchwały oraz załącznik nr 1 do uchwały (plan pracy Rady Gminy Ostrowice) przedstawił 

Przewodniczący Rady Roman Bany.   

Przewodniczący poprosił poszczególnych przewodniczących komisji o przedstawienie planów pracy 

swoich Komisji. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Puchalski  przedstawił plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2015 rok; Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej Pan Andrzej 

Bielawski o przedstawił plan pracy Komisji Budżetowo – Gospodarczej na 2015 r. Przewodnicząca 

Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia Pani Marlena Grabowska przedstawiła plan pracy Komisji Kultury, 

Oświaty i Zdrowia na 2015 r.  

 
Uchwała Nr IV/20/15 w sprawie przyjęcia planu pracy  Rady Gminy Ostrowice oraz planów pracy 
Komisji Rady Gminy Ostrowice na 2015  rok; 

 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 15 głosami „za” na 15 Radnych uczestniczących w Sesji Rada podjęła 

przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Stanowi 

ona załącznik do niniejszego protokołu.  

 



6)   uchwała w sprawie przyjęcia programu postępowania naprawczego; 
 
 
Projekt uchwały przedstawiła  Skarbnik Gminy Krystyna Kamińska. 
 
Radna Halina Radlińska zgłosiła  zastrzeżenie, że miała być pod wykresem adnotacja, że udział 
podatku od osób prawnych jest znikomy, ponieważ nie widać koloru na wykresie.  
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że nie widać tej kwoty na wykresie, bo to w 2014 r. była kwota tylko 
 958 zł.  
 
Radna Halina Radlińska zapytała również czy jest wprowadzona informacja na temat możliwości 
budowy farm wiatrowych pionowych? 
 
Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił Pana Wójta o ustosunkowanie się do tych uwag.  
 
Wójt Gminy Wacław Micewski  wyjaśnił, że tej kwoty nie da się zobrazować na wykresie, właśnie 
dlatego, że jest znikoma w stosunku do innych dochodów, wykazanych na wykresie. Zamieścimy 
objaśnienie, że ze względu na niewielką ilość dochodu z tego tytułu ta pozycja na wykresie jest 
niewidoczna. Na temat farm wiatrowych pionowych wpisano, że nawiązaliśmy kontakt z firmą 
Proenergetyka, ale nie jest to na razie w formie pisma ze wskazaniem określonych zasad współpracy. 
 
Radna Halina Radlińska zapytała czy przedstawiony na sesji projekt jest wierną kopią tego, co radni 
dostali przez posiedzeniem komisji czy tylko omówione punkty uległy zmianie? 
Pani Skarbnik wyjaśniła jakie są różnice i z czego wynikają m. in. na str. 46-47 rozszerzono zapis na 
temat metody weryfikacji, metoda jest ta sama ale w opisie bardziej rozbudowana (metodologia 
weryfikacji danych prognostycznych). 
 
Radna Halina Radlińska zapytała o różnice w wieloletniej prognozie  - załączniku do programu. 
 
Pani Skarbnik  wyjaśniła, ze jak cokolwiek się zmienia w prognozie, to cały dokument ulega 
przeliczeniom i weryfikacji.  
 
Radna Bożena Kulicz zapytała, czy ta wersja programu to zostanie wysłana do Ministerstwa 
Finansów. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że program jest już poprawiony i zweryfikowany. 
 
Uchwała Nr IV/21/15 w sprawie przyjęcia programu postępowania naprawczego; 

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” na 15 Radnych 
uczestniczących w Sesji Rada podjęła przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany 
stwierdził podjęcie uchwały. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu.  

 
 

7) uchwała w sprawie w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z budżetu państwa; 
 

Projekt uchwały przedstawiła  Skarbnik Gminy Krystyna Kamińska. 
 
Uchwała Nr IV/22/15 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z budżetu państwa; 
 



Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco:  
W głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym na 14 Radnych przebywających 
na sali obrad Rada podjęła przedstawioną uchwałę.  Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził 
podjęcie uchwały. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu.  
 

 

Punkt. 8  Wolne głosy, komunikaty. 

Pan Zbigniew Puchalski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w związku  

z reorganizacją oświaty w gminie składa następujący wniosek:  gmina dokłada do obu szkół, jest w 

programie postępowania naprawczego  informacja o próbie łączenia szkół, więc wnioskuje, aby  

rozważyć możliwość tej drogi reorganizacji,  żeby była możliwość kompromisu, prosi aby zasięgnąć 

opinii rodziców, nauczycieli, sprawdzić ilość uczniów w szkołach - czy spełnia wymogi. Poprosił 

 o rozważenie tej propozycji i ustosunkowanie się do niej.  

 

Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił, aby wszystkie pytania, interpelacje składać na piśmie po 

sesji do biura Rady i wtedy zostanie udzielona odpowiedź pisemna.  

 

Radna Halina Radlińska przypomniała, że na sesji był wicestarosta, była mowa o zwizytowaniu drogi 

powiatowej Nowe Worowo – Gawroniec. Radna zapytała, czy się odbyła się ta wizytacja,  a jeżeli tak,  

to jakie są jej skutki dla Gminy Ostrowice? 

 

Radny Paweł  Mroczek zgłosił problem zalegającego piasku na  drodze  Przytoń – Dołgie (pobocze 

drogi) na szerokości  ok.  0,5 m. Poprosił o interwencję w tej sprawie, aby samochody  mogły się 

bezpiecznie wymijać. 

 

Radna Bożena Kulicz zgłosiła problem śliskiej nawierzchni dróg i braku działania  Zarządu Dróg 

Powiatowych w tej sprawie. Radna wskazała, że problem dotyczy np. drogi Stare Worowo – 

Chlebowo -  Słowianki. 

  

Radna Renata Perenc  zgłosiła, że na polnej  drodze w stronę Warniłęgu (tam, gdzie mostek był 

robiony) jest  drzewo przechylone. Poinformowała, że mieszkańcy Państwo Dytrych proszą o 

wyrównanie nawierzchni drogi przy ich budynku mieszkalnych, ponieważ  przejeżdżający tamtędy 

samochód  brudzi ściany, mieszkańcy proszą, żeby utwardzić ten kawałek drogi. Na tej drodze leży 

niewykorzystany żużel, więc mieszkańcy proszą, jeżeli to możliwe aby go wykorzystać do 

utwardzenia). Czy jest reklamowana droga do Państwa Szpilewskich?  Zgłosiła również problem z 

przejazdem do Pana Sekuły przez posesję Państwa Stefanowskich (Kolonia Nowe Worowo), 

właściciele grodzą tą drogę jest problem z przejazdem i nie mają dojazdu do posesji Pana Sekuły.  

 

Radna Bożena Kulicz wiatraki czy społeczność lokalna wie, że będą wiatraki i co oni na to?  

 

Pani Elżbieta Kozłowska zgłosiła następujący problem: droga obok szkoła sąsiaduje z posesją 

mieszkańca  Pana Darnaś. To jest wspólna droga przez podwórko tego Pana, prowadząca m.in. do 

kotłowni szkolnej. Znowu była kolejna scena, bo przyjechał transport z drewnem, Pan Darnaś  obraża 

kierowców, wskazuje którędy mają przechodzić, gdzie stawiać samochód. Pani Dyrektor poprosiła, 

aby przypomnieć Panu Darnaś, jakie są wspólne zasady użytkowania tej drogi. Jak  ma przyjechać 



samochód to szkoła musi prosić, żeby usunął samochody i  otworzył bramę, nigdy nie wiemy kiedy to 

będzie otwarte. Pani Dyrektor poprosiła o przypomnienie, że to nie jest prywatne podwórko, to nie 

może się odbywać za każdym razem z awanturą, trzeba to radykalnie rozwiązać. 

 

Pani Sylwia Połubiak powiedziała, że  interweniuje do ZDP o posypanie drogi na skrzyżowaniu w 

stronę  Siecina, bo  jest lodowisko.  Dopiero jak zadzwoni to przyjadą.  Czy ktoś odśnieża drogi 

gminne? 

 

Radna Renata Perenc przypomniała, że składała wniosek, żeby była informacja na tablicach sołeckich 

o osobach, które odśnieżają i nr tel. do tych osób.  

Pani Agnieszka Szumska sołtys Smołdzęcina odnośnie zatoczki autobusowej w Smołdzęcinie: to są 

duże koszty, więc prosi o rozważenie możliwości  zrobienia tego mniejszymi kosztami. 

Zaproponowała, aby gruz, który jest zepchnąć w jedno miejsce i wtedy autobus mógł by zawracać, 

poprosiła, aby  rozważyć tą propozycję. 

 

Pani Joanna Malasiewicz mieszkanka gminy skierowała pytanie do Przewodniczącego Rady: czy 

mieszkańcy mogą zabrać głos wtedy gdy pada pytanie czy są  uwagi do uchwał? Czy to pytanie czy 

pytanie jest skierowane tylko do radnych? 

 

Przewodniczący Rady Roman Bany odpowiedział, że to pytanie jest skierowane tylko do radnych, 

wszyscy mogą się wypowiedzieć w tym mieszkańcy w tym punkcie obrad czyli w pkt „Wolne głosy, 

komunikaty”. 

 

Pani Joanna Malasiewicz zgłosiła zastrzeżenia do uchwały - gminnego programu profilaktyki 

 i rozwiązywania problemów alkoholowych. Uwagi dotyczyły  zapisu pkt  2 lit d  i pkt 3 lit e 

„dofinansowywanie zadań,  imprez o charakterze …. organizowanych przez świetlice wiejskie”. 

Zapytała czy  budynek lub jego część może coś organizować. Stwierdziła, że jest to  skrót myślowy,  

a prawo powinno być rzetelne.  Zgłosiła również uwagę do zapisu, w którym wymienia się szkoły, 

parafie, świetlice – jest to katalog zamknięty i ograniczano w ten sposób profilaktykę. Pani Joanna 

Malasiewicz wyraziła swoją opinię, że  problem alkoholowy jest ogromny. Stwierdziła, że kobiety 

dotknięte przemocą nie mają pomocy, zwróciła uwagę na to, że w  miastach w miejscach publicznych 

(np. na przystankach) są umieszczone naklejki z telefonami instytucji udzielających pomocy ofiarom 

przemocy. Pani Joanna Malasiewicz  stwierdziła, że poruszy następny temat – kłamstwa. Program 

postępowania naprawczego na str. 32 (projekt) zawiera informację, że władze gminy „informują 

mieszkańców o budowie elektrowni wiatrowych”. Powiedziała, że odnośnie też wypowiedzi Pani 

Kulicz: kto kogo informuje? Ma dziesiątki i setki znajomych i nic na ten temat nie wiedzą. Zwracając 

się do Wójta Gminy  stwierdziła, że „ to nieprawda, Panie Wójcie, Pan ten projekt przecież 

sporządzał, nikt nikogo informuje” Zapytała, czy Radni mają zamiar przystąpić do takich działań? 

Nigdy radny nie przyjechał do Smołdzęcina, może Radny Krasoń przyjedzie,  ludzie nie mają pojęcia, 

że są takie plany. Stwierdziła:  „Państwo Radni, idźcie w teren i informujcie, kłamiecie, to jest 

kłamstwo, nikt nikogo nie informuje” Stwierdziła, że pomija rozmowę Pana Wójta z osobami -

właścicielami nieruchomości, na terenie których mają powstać wiatraki. Może Pan Wójt poda 

sposoby, w jakich informuje mieszkańców, ona ich nie zna.  Drugie zdanie zawiera zapis o 

pozytywnym stosunku mieszkańców. Których? Wybiórczych. Pani Joanna Malasiewicz powiedziała, że  

chce stwierdzić, że w programie postępowania naprawczego  jest kłamstwo, fałsz, nieprawda. Ludzie 



mogą nie wiedzieć, dlaczego jest realizowany program naprawczy, większość gmin nie realizuje takich 

programów, może Radni powinni pojechać w teren i wytłumaczyć, na czym to polega, jakie są cięcia 

kosztów, trzeba tłumaczyć, dlaczego nie można realizować przedsięwzięć.  Jako gmina żebrzemy. 

Trzeba mówić nie tylko o dobrych rzeczach przed wyborami, co się udało zbudować za pieniądze z 

Magellana, ale też o przykrych rzeczach, wiele zamierzeń przez program naprawczy na pewno legło w 

gruzach. Ostatni temat nie dotyczy radnych, bo przyjeżdża na sesje dla radnych, dzisiaj przyjechała 

dla wójta. Ma wydruk protokołu z BIP, chodzi o uzasadnienie odmowy przyznania pożyczki. Tego 

samego dnia upubliczniono pismo z Ministerstwa Finansów na dsi, na sesji nie było możliwości 

obalenia tego co Pan Wójt  powiedział,  to jest nieprawda, że mamy szansę na pożyczkę w roku 

przyszłym, jak będzie uchwalenie studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego. Gdzie 

w tym piśmie jest słowo studium zagospodarowania. Pan Wójt poinformował, że w tym roku wniosek 

o pożyczkę nie może być zrealizowany, bo studium będzie uchwalone w maju. Nieprawda, 

Ministerstwo nic takiego nie napisało, dalej mówił Pan Wójt że Ministerstwo nie wspomina o 

gwarancjach i niepewności. To pismo jest pełne wątpliwości: istnieje ryzyko, możliwość 

wnioskowania jak zmniejszy się ryzyko, wyszczególnia się 3 powody a jest ich więcej, bo jest zapis m. 

in. Nie wiadomo, co ze szkołą i wiatrakami, to nieprawda. Ludzie walczyli i wolność 25 lat temu, a to 

jest manipulowanie opinią społeczną, to nie jest szczere przekazywanie prawdy. Ministerstwo nie jest 

w ogóle niczego pewne. Pani Joanna Malasiewicz  stwierdziła, że robi wszystko, tak obiecywała Panu 

Wójtowi,  nie pozwoli na postawienie wiatraków, szkoły nie zostaną przekazane. Co ma zmiana 

studium do wiatraków, trzeba zmienić miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, zmiana 

studium nie umożliwi budowy wiatraków, a zmiana planów  to długotrwała procedura, więc maj nic 

nie znaczy. Jak nie ma planu to trzeba wydać warunki zabudowy. Nie wiadomo jakie będą 

uzgodnienia, jak to wszystko przejdzie procedurę.  Powiedziała: „My ze swojej strony zrobimy 

wszystko żeby nie przeszło, nie ważne, czy poziome, czy pionowe. Takie działania to całkowita utrata 

autorytetu i legitymacji władzy, bo musi tą władzę kontrolować, bo inaczej będzie okłamywana. 

Powiedziała, że to wstyd i hańba i najszczerzej  życzy gminie jednego - zarządu komisarycznego, 

odsunięcia od władzy ludzi, którzy nie szanują mieszkańców, którzy ich wybrali, ani zasad 

demokratycznych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Bany  podziękował za wyrażone opinie i stwierdził, że nie ma potrzeby 

używania tak dramatycznych słów, jak jeszcze nie wiemy, co będzie, nie ma decyzji. Przypomniał, że 

prosi o kierowanie  pytań pisemne, na bieżąco podczas sesji będą odpowiedzi, na  to, na co może być 

udzielona odpowiedź, a resztę należy kierować pisemnie, żeby to przeanalizować i odpowiedzieć na 

wszystkie pytania również pisemnie. 

 

Wójt Gminy Wacław Micewski odpowiedział na zarzuty Pani Joanny Malasiewicz: „to, co Pani 

mówiła o manipulowaniu, nadawało by się do skwitowania Pani wypowiedzi” Wójt Gminy stwierdził, 

że ma pismo, dokument  -  odpowiedź z Ministerstwa Finansów,  gdzie jest mowa o studium 

zagospodarowania przestrzennego.  Informował mieszkańców o wiatrakach na zebraniach wiejskich  

z mieszkańcami  przed wyborami, szeroko informowano o lokalizacji wiatraków, część mieszkańców 

wypowiadała się pozytywnie, część negatywnie a część nie miała zdania. We wszystkich 

miejscowościach mówiono, co to jest program i na czym polega, dlaczego jest realizowany. 

Imputowanie, że ludzie nie są informowani jest co najmniej nie na miejscu. Powiedział: „niestety, tu 

Pani kłamie i mija się z prawdą, wszyscy ludzie zainteresowani mogli się zapoznać, zarówno dsi, jaki i 

nasza strona internetowa, zawiera informacje stosowne i wszyscy, którzy byli zainteresowani, mogli 



się zapoznać, również w prasie szeroko opisywano sytuację finansową, podejmowane działania i co 

to to jest program postępowania naprawczego i na czym polega. Opowiadanie, że ludzie są 

nieinformowani jest chybione i mija się z prawdą.”  Pismo z Ministerstwa Finansów -  Radnym na 

komisji przez sesją w grudniu cytował odpowiedź, na sesji nie miał tego pisma, dziś ma. Wójt Gminy 

Wacław Micewski  odczytał treść pisma  Ministerstwa Finansów  z 19 grudnia. Wójt Gminy stwierdził, 

że oczekuje na przeprosiny odnośnie zarzutu kłamstwa i oszukiwania. Wójt Gminy Wacław Micewski 

stwierdził, że zarzut kłamstwa przez Panią Joannę Malasiewicz został wyjaśniony.  Być może Pani 

Joanna i osoby z nią zaprzyjaźnione będą przeciwne budowie wiatraków, ale  w demokracji decyduje 

większość, może się jej to nie podobać, ale to Radni jako demokracja pośrednia, decydują i żadne 

naciski ani manipulowania nie wchodzą w rachubę. Radni mają swoje rozumy i  sumienia i będą 

decydować. Odnośnie pozostałych spraw: 

- Droga powiatowa Gawroniec – Nowe Worowo – w tej chwili w planie Urzędu Marszałkowskiego ta 

droga jest wpisana powiat w budżecie na razie jej nie ma,   starosta szuka środków finansowych, żeby 

w budżecie przewidzieć tą inwestycję;  urząd marszałkowski  planuje również rezygnację z mniejszych 

zadań, żeby dofinansować większe;  

- drogi powiatowe – wnioski skierujemy do Zarządu Dróg Powiatowych, nasze drogi gminne- drzewo 

usuniemy i drobne  naprawy zrobimy; 

- droga do Pana Sekuły – jest zgoda na piśmie Pana Stefanowskiego na przejazd, jak on sprzeda swoją 

nieruchomość to do tej posesji też nie ma dojazdu, bo teraz Pan Stefanowski jeździ po drodze – 

gruncie agencyjnym; właściwa droga dojazdowa wymaga usunięcia dużej liczy drzew, zgody 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska; przedsięwzięcie musi poczekać na decyzję właściwych 

organów; 

-  odśnieżanie – podmioty, które były w latach ubiegłych zajmują się odśnieżaniem;  dodatkowo  

umowę ma Pan Bartczak, który odśnieża kolonię Ostrowice, część dróg Pan Stebnicki, Pan 

Łukaszewicz, Pan Książek jak jeszcze nie została przekazana informacja do sołtysów to jesteśmy na 

bieżąco w kontakcie 

-  zatoczka w Smołdzęcinie -  porozmawia z powiatem w tej sprawie;  

 

Radna Bożena Kulicz powiedziała, że  nie rozumie wniosku odnośnie szkoły zgłoszonego przez Pana 

Puchalskiego, nie rozumie interpelacji. 

 

Radna Renata Perenc powiedziała, że ona rozumie, że to dotyczy propozycji wójta z 2011 r., żeby 

łączyć szkoły, jest propozycja, żeby do tego wrócić, bo tam planowane były większe oszczędności ok. 

600 tys. 

  

Przewodniczący Rady Roman Bany  nie było odpowiedzi dziś na interpelację, więc proszę złożyć 

pisemnie i będzie załatwione. 

 

Radna Halina Radlińska  czy przez starostwo została ta droga zwizytowana? 

 

 Wójt Gminy odpowiedział, że w ustalonym terminie nie a później nie wie czy ktoś był.  

 

Radna Halina Radlińska  to wicestarosta  się nie wywiązał, gmina jest biedna a partycypowała 270 czy 

280 tys. w remont dróg powiatowych, można było zrobić gminne drogi, tą drogą jeżdżą czyjeś dzieci 

czy to jest zapewnienie bezpieczeństwa? Starostwo nie może zaoszczędzić i dołożyć? 2,5 km to 



pewnie ok 2 mln zł, ale żeby zrobić chociaż najgorsze odcinki, dziwi się, że PKS puszcza tamtędy 

autobus szkolny. 

 

Sekretarz Gminy Janina Januszkiewicz powiedziała, że dziś nie będzie się ustosunkowywać do 

zarzutów Pani Malasiewicz, ale ma prośbę do radnych, aby zweryfikowali to, co Pani Malasiewicz 

mówi i zerknęli na   tablicę przed Urzędem -  jest tam ogromna ilość telefonów do stosownych 

poradni, instytucji i stowarzyszeń.   

 

Przewodniczący Rady Roman Bany   przypomniał po raz kolejny, że jak ktoś dziś nie otrzyma 

odpowiedzi,  to prosi do biura rady złożyć pisemnie i będzie odpowiedź pisemna. 

 

Pani Joanna Malasiewicz  zgłosiła prośbę o udzielenie głosu, bo ma jeszcze jedno pytanie do Pana 

Wójta.  

 

Przewodniczący Rady Roman Bany powiedział, że jak przekaże  pisemnie te kwestie przez nią 

poruszane, to na pewno otrzyma pisemną odpowiedź,  na pewno w jakimś sensie skorzystamy z tych 

rad. 

 

Pani Joanna Malasiewicz  powiedziała, że zebranie przedwyborcze, w którym  wiele osób nie chciało 

uczestniczyć z różnych powodów, to co innego niż  spotkanie o wiatrakach, o programie 

postępowania naprawczego, podtrzymuje swoje zdanie, bo na zebraniu przedwyborczym omawiano 

tylko to, co  trzeba zrobić w Smołdzęcinie i  co zostało zrobione, nie było mowy o wiatrakach, dopiero 

na końcu zebrania ona ten temat poruszyła.  Reprezentuje Smołdzęcino i inne osoby m.in. koleżankę, 

która z nią uczestniczy w dzisiejszej sesji  i do tych osób  informacja o wiatrakach nie dotarła. Pismo 

opublikowane  na dsi nie ma daty. 

 

Wójt Gminy Wacław Micewski dsi może sobie zamieszczać, co chce, a człowiek powinien to 

zweryfikować jako istota myśląca. 

 

Pani Joanna Malasiewicz  stwierdziła, że podtrzymuje swoje zdanie. 

 

Punkt 9. Zamknięcie sesji. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący zamknął III Sesję Rady Gminy 

Ostrowice.  


